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WP.0002.6.2022  
Protokół  Nr XLVII/2022 

obrad Sesji Rady Powiatu Kaliskiego, 
która odbyła się w dniu 25 maja 2022 roku. 

 
 
Obrady Sesji Rady Powiatu Kaliskiego rozpoczęły się o godz.13.00 w sali 103 w 
siedzibie Starostwa Powiatowego w Kaliszu, Pl. Św. Józefa 5. 
 
 Ad. 1. Na podstawie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r.                             
o samorządzie powiatowym (Dz.U. z 2022 r. poz. 528 ze zm.) Przewodniczący 
Rady Powiatu – Jan Adam Kłysz otworzył XLVII Sesję Rady Powiatu 
Kaliskiego. 
  
 Zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczyło 17 Radnych, co 
stanowiło quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał (lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 
 Przewodniczący Rady powitał zaproszone osoby uczestniczące w obradach 
(lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 
 

Ad. 2.  Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - przyjęcia porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik 
nr 3 do niniejszego protokołu).   

  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali porządek obrad wraz                  

z materiałami sesyjnymi.  
Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Wicestaroście Kaliskiemu Zbigniewowi 

Słodowemu. 
 

Wicestarosta Kaliski Zbigniew Słodowy w imieniu Zarządu Powiatu Kaliskiego 
zawnioskował o wprowadzenie do punktu 5 przedłożonego porządku obrad niżej 
wymienionych projektów uchwał, tj.:  
- do ppkt. b) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022 – uchwała 
otrzymuje nowe brzmienie, 
- do ppkt. c) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Kaliskiego na lata 2022-2030 – uchwała otrzymuje nowe 
brzmienie. 
- jako ppkt. d) zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Gminie Opatówek na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi Tłokinia Kościelna 
– Borów”, 
- jako ppkt. e) w sprawie nadania Medalu „Zasłużony dla Powiatu Kaliskiego”. 
 
Wobec braku innych wniosków dotyczących porządku obrad Przewodniczący Rady 
rozpoczął procedurę wprowadzenia do porządku obrad nowych projektów uchwał                
w kolejności zgłoszonej przez Zarząd Powiatu Kaliskiego, tj.: 
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1) w ppkt. b) wprowadzenie nowego brzmienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2022 

 
Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem nowego 

brzmienia projektu uchwały do porządku obrad. 

Za wprowadzeniem nowego brzmienia projektu uchwały do porządku obrad 
głosowało 17 Radnych, przy 17 głosach "za". 

Wyniki imienne: 
Za (17) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik, Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Janusz Nowak,Wincenty Nowak, Benedykt 
Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław Szczepaniak, Artur Szymczak. 
NIEOBECNI(4) 
Dorota Karpieko, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Błażej Wojtyła. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2022 w nowym brzmieniu, został wprowadzony do 
porządku obrad 17 głosami „za”. 
 
2) w ppkt. c) wprowadzenie nowego brzmienia projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Kaliskiego na lata 2022 - 2030 

 
Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem nowego 

brzmienia projektu uchwały do porządku obrad. 

Za wprowadzeniem nowego brzmienia  projektu uchwały do porządku obrad 
głosowało 17 Radnych, przy 17 głosach "za".  

Wyniki imienne: 
Za (17) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik, Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Janusz Nowak,Wincenty Nowak, Benedykt 
Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław Szczepaniak, Artur Szymczak. 
NIEOBECNI(4) 
Dorota Karpieko, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Błażej Wojtyła. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Kaliskiego na lata 2022-2030 w nowym brzmieniu, został wprowadzony do 
porządku obrad 17 głosami „za”. 

 
3) wprowadzenie jako ppkt. d) zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia 
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pomocy finansowej Gminie Opatówek na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi 
Tłokinia Kościelna – Borów” 
 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem 
przedmiotowego projektu uchwały do porządku obrad. 

Za wprowadzeniem przedmiotowego projektu uchwały do porządku obrad 
głosowało  17 Radnych, 17 głosami  "za". 

Wyniki imienne: 
Za (17) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik, Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław Szczepaniak, Artur Szymczak. 
NIEOBECNI(4) 
Dorota Karpieko, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Błażej Wojtyła. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały zmieniający uchwałę w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Opatówek na realizację 
zadania pn. „Przebudowa drogi Tłokinia Kościelna – Borów”, został 
wprowadzony do porządku obrad 17 głosami „za”. 
 
4) wprowadzenie jako ppkt. e) projektu uchwały w sprawie nadania Medalu 
„Zasłużony dla Powiatu Kaliskiego”. 
 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem 
przedmiotowego projektu uchwały do porządku obrad. 

Za wprowadzeniem przedmiotowego projektu uchwały do porządku obrad 
głosowało  17 Radnych, 17 głosami  "za". 

Wyniki imienne: 
Za (17) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik, Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław Szczepaniak, Artur Szymczak. 
NIEOBECNI(4) 
Dorota Karpieko, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Błażej Wojtyła. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały w sprawie nadania 
Medalu „Zasłużony dla Powiatu Kaliskiego”, został wprowadzony do 
porządku obrad 17 głosami „za”. 
 

Przewodniczący Rady zapytał o inne uwagi do porządku obrad.  

W związku z brakiem innych uwag, Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianami.  
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Za przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianami głosowało 17 Radnych, przy               
17 głosach "za". 

Wyniki imienne: 

Za (17) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik, Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław Szczepaniak, Artur Szymczak. 
NIEOBECNI(4) 
Dorota Karpieko, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Błażej Wojtyła. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad XLVII Sesji Rady 
Powiatu Kaliskiego wraz ze zmianami został przyjęty 17 głosami „za”. 
 
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji Rady Powiatu Kaliskiego z dnia 27 kwietnia  

2022 r. 
4. Sprawozdanie Starosty z realizacji uchwał. 
5. Podjęcie uchwał Rady Powiatu Kaliskiego: 

a) w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji celowej z 
budżetu Powiatu Kaliskiego spółkom wodnym oraz sposobu jej rozliczania,
  

b) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022, 
c) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Kaliskiego na lata 2022 – 2030, 
d) zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Opatówek na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi Tłokinia Kościelna – 
Borów”, 

e) w sprawie nadania Medalu „Zasłużony dla Powiatu Kaliskiego”. 
6. Sprawozdania z działalności komisji stałych Rady Powiatu Kaliskiego za okres od            

1 stycznia 2021 roku do 31 grudnia 2021 roku.  
7. Ocena stanu sanitarnego i sytuacja epidemiologiczna w Powiecie Kaliskim. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wnioski i oświadczenia radnych. 
10. Zamknięcie obrad. 
 

Ad. 3. Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu porządku 
obrad -  przyjęcie protokołu z XLVI Sesji Rady Powiatu Kaliskiego z dnia 
27 kwietnia 2022 r. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że protokół obrad XLVI Sesji Rady 
Powiatu Kaliskiego był wyłożony do wglądu w Wydziale Promocji, Informacji i 
Obsługi Rady Starostwa Powiatowego w Kaliszu oraz został udostępniony w wersji 
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elektronicznej w systemie eSesja. Zapytał o uwagi. W związku z brakiem uwag, 
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie przedmiotowego protokołu bez 
odczytywania.  

Za przyjęciem protokołu obrad XLVI Sesji Rady Powiatu Kaliskiego bez 
odczytywania głosowało 17 Radnych, przy 17 głosach "za".    
 
Wyniki imienne: 
Za (17) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik, Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław Szczepaniak, Artur Szymczak. 
NIEOBECNI(4) 
Dorota Karpieko, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Błażej Wojtyła. 
 

Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz stwierdził, że protokół obrad 
XLVI Sesji Rady Powiatu Kaliskiego z dnia 27 kwietnia 2022 roku został 
przyjęty 17 głosami „za”. 
 

Ad.4. Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu porządku 
obrad - przyjęcie sprawozdania Starosty z realizacji uchwał.        

 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali sprawozdanie Starosty               
z realizacji uchwał w materiałach sesyjnych. Zapytał o uwagi.   
 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania 
nad przyjęciem przedmiotowego sprawozdania.                                                                             
 Za przyjęciem sprawozdania Starosty z realizacji uchwał głosowało 17 
Radnych, przy 17 głosach "za"  (sprawozdanie stanowi załącznik nr  4  do 
niniejszego protokołu).  
 
Wyniki imienne: 
Za (17) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik, Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław Szczepaniak, Artur Szymczak. 
NIEOBECNI(4) 
Dorota Karpieko, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Błażej Wojtyła. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie Starosty z realizacji 
uchwał zostało przyjęte 17 głosami „za”. 

   
Ad.5a) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji celowej z budżetu Powiatu 
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Kaliskiego spółkom wodnym oraz sposobu jej rozliczania (projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 

uchwały w materiałach sesyjnych.  Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinie 
pozytywne Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem i Komisji Infrastruktury i 
Porządku Publicznego (opinie stanowią załączniki nr 6 i nr 7 do niniejszego 
protokołu). 
 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 

 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 17 Radnych, przy 17 głosach "za" 
podjęła uchwałę Nr XLVII/425/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 8  do niniejszego 
protokołu).  
 
Wyniki imienne: 
Za (17) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik, Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław Szczepaniak, Artur Szymczak. 
NIEOBECNI(4) 
Dorota Karpieko, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Błażej Wojtyła. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie określenia trybu 
postępowania o udzielenie dotacji celowej z budżetu Powiatu Kaliskiego 
spółkom wodnym oraz sposobu jej rozliczania, została podjęta 17 głosami 
„za”. 
 

Ad. 5b) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na rok 2022 (projekt uchwały w pierwszym 
brzmieniu stanowi załącznik  nr 9 do niniejszego protokołu). 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych, zaś projekt uchwały w nowym brzmieniu drogą 
elektroniczną w dniu 24 maja br. (projekt uchwały w nowym brzmieniu stanowi 
załącznik  nr 10 do niniejszego protokołu). 

  Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię pozytywną Komisji Budżetu                      
i Gospodarki Mieniem (opinia stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 
 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Pawłowi Kalecie. 
Radny Paweł Kaleta zwrócił się z prośbą, aby materiały w nowym brzmieniu były 
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przekazywane Radnym wcześniej. Poinformował również, iż na komisjach Radni 
otrzymali informację, że zmiany w budżecie dotyczą wydarzenia, które już się 
odbyło, a zdaniem Radnego tak  nie powinno być. 
 Przewodniczący Rady w odniesieniu do wypowiedzi Radnego Pawła Kalety 
powiedział cyt.: „Jeżeli chodzi to, o Święto Konstytucji, tak, proszę Państwa, 
świętować w zakresie Konstytucji będziemy przez cały rok. To wydarzenie, które w 
tej chwili miało miejsce, jeżeli dobrze pamiętam, nie pochłonęło żadnych środków i 
wydatków z tym związanych. Zamierzamy jeszcze wiele zrobić w zakresie tego, aby 
pokazać, że najważniejszym dokumentem po stronie Państwa Polskiego i  naszym, 
po stronie samorządu, jest Konstytucja Rzeczypospolitej. Dwudziestopięciolecie 
uchwalenia tej Konstytucji to jest ten czas i ten moment w którym możemy to robić. 
Było to też w czasie 20-lecia, 5 lat temu, wtedy również świętowaliśmy.Ja 
przypomnę, czytaliśmy Konstytucję od pierwszego artykułu do ostatniego artykułu. 
To było jedno z wydarzeń w Polsce chyba niespotykane, ale taką rzecz zrobiliśmy, 
po to, żeby poprzez media pokazywać wagę tego dokumentu i tak się działo 5 lat 
temu. W tym roku odbyło się spotkanie na Wydziale Pedagogiczno-Artystycznym z 
udziałem Marszałka Sejmu, Przewodniczącego Zgromadzenia Narodowego Józefa 
Zycha, który był najważniejszą osobą wtedy, w tamtym czasie, odpowiadającą za 
przeprowadzenie procedury i uchwalenie tej konstytucji. To wydarzenie było 
realizowane we współpracy właśnie z Wydziałem. Tam za wynajem tej sali nie było 
żadnych kosztów z udziałem gościa, który przyjechał samodzielnie i nie 
pokrywaliśmy żadnych kosztów i w związku z tym tutaj nie ma takiej sytuacji, w 
której coś robimy do tyłu. Natomiast robimy coś do przodu, bo chcielibyśmy jeszcze 
to realizować poprzez młodzież naszą, bo najważniejsza jest młodzież, gdzie 
możemy edukować w naszych szkołach powiatowych w Szkole w Liskowie, w 
Szkole w Opatówku, poprzez media również. Chcielibyśmy następne działania 
podjąć i będą prawdopodobnie jakieś koszty, więc ta kwestia związana ze zmianą 
wyjaśniam nie dotyczy tego, co było, tylko dotyczy tego co ma być. Uwaga 
dotycząca wcześniejszego przekazywania materiału, bo od tego Pan Radny zaczął 
tak, potwierdzam też chciałbym prosić i Pana Starostę i Panią Skarbnik,  której nie 
ma dzisiaj tutaj wśród nas, aby te materiały do nas trafiały wcześniej”. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Pawłowi Kalecie. 
Radny Paweł Kaleta w odniesieniu do wypowiedzi Przewodniczącego Rady 

powiedział cyt.: „Dobrze w takim wypadku ja absolutnie nie neguje wagi Konstytucji. 
Wprost przeciwnie jak najbardziej myślę, że wszyscy jak tutaj siedzimy, uważamy, 
że to jest najważniejszy dokument, jeżeli chodzi o Prawo w Polsce. Na Komisji 
dostałem troszeczkę inną wiadomość, mianowicie, że to jest rzeczywiście 
troszeczkę działanie wstecz, jeżeli chodzi o finansowanie stąd moje pytanie tylko i 
wyłącznie”. 
 Głos zabrał Przewodniczący Rady i odniósł się do wypowiedzi Radnego 
Pawła Kalety cyt.: „Ja jeszcze to sprawdzę, ale wydaje mi się, że patrząc tak, jakby 
po całej tej organizacji tego wydarzenia związanego z przyjazdem Pana Marszałka 
do Kalisza, tutaj nie było żadnych kosztów, które nie miałyby pokrycia w finansach. 
Natomiast będziemy chcieli jeszcze coś zrobić, o czym będziemy informować. 
Będziemy zapraszać wszystkich Państwa Radnych (…)”. 
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 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Bogusławowi 
Szczepaniakowi. 
 Radny Bogusław Szczepaniak zwrócił się z prośbą o omówienie nowego 
brzemienia przedmiotowego projektu uchwały. 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Urszuli Jędrusiak. 
 Skarbnik Powiatu w odniesieniu do prośby Radnego Bogusława 
Szczepaniaka wyjaśniła cyt.: „Autopoprawką przyjmujemy następujące zmiany - to 
jest WTZ w Kaliszu zwiększamy wydatki o kwotę 1.785 zł, DPS zwiększa dochody i 
wydatki ze względu na kalkulację dochodów na koszt jednego uczestnika i z tytułu 
zwrotu kosztów pochówku zmarłych to jest kwota 77977 zł. Następnie 132000 zł 
przeznaczamy na wydatki. To jest na pomoc finansową z zakresu ochrony 
przeciwpożarowej. Następna zmiana dla Wydziału Promocji Informacji i Obsługi 
Rady dokładamy 4400zł. Na podstawie wniosku Wydziału też Promocji jest to 
kwota 187 670 zł to są środki z funduszy pomocy na refundacji, pomocy 
obywatelom Ukrainy przebywających w obiektach Powiatu i Miast i Gmin naszych 
od 21 kwietnia do 15 maja. Następna zmiana to jest kwota 324 500 zł to jest 
dokładamy do inwestycji drogowej -  Blizanów Drugi, Piątek Mały. Następna zmiana 
to jest tak, zmniejszamy wydatki bieżące na utrzymanie dróg o 35 000 zł,  
zwiększamy dochody o 15 280zł , wprowadzamy dochody, bo nie mieliśmy 
zaplanowane na ten rok, To są odsetki od środków na rachunkach bankowych o 
kwotę 353 000 zł .Przychody zwiększamy o kwotę 42 685 zł. To są wszystkie 
zmiany, które przyjmujemy autopoprawką”. 
 

Wobec braku zgłoszeń do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 

Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 17 Radnych, przy 16 głosach "za" i 1 
głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XLVII/426/2022 (uchwała stanowi 
załącznik nr 12  do niniejszego protokołu).  
 
Wyniki imienne: 
Za (16) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik, Henryk Kurek, Alicja 
Łuczak, Robert Marszałek, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, 
Alicja Skrzybalska, Bogusław Szczepaniak, Artur Szymczak. 
Wstrzymuję się (1) 
Paweł Kaleta 
Nieobecni(4) 
Dorota Karpieko, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Błażej Wojtyła. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2022 rok w nowym brzmieniu została podjęta 16 głosami „za” i 
1 głosie „wstrzymującym się”. 

 
Ad. 5c) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego zmieniającej 
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uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Kaliskiego na lata 2022 -2030 (projekt uchwały w pierwszym brzmieniu  stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu). 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych, zaś projekt uchwały w nowym brzmieniu drogą 
elektroniczną w dniu 24 maja br. (projekt uchwały w nowym brzmieniu stanowi 
załącznik nr 14 do niniejszego protokołu). Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał 
opinię pozytywną Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem (opinia stanowi załącznik 
nr 15 do niniejszego protokołu). 
 
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 17 Radnych, przy 17 głosach "za" 
podjęła uchwałę Nr XLVII/427/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 16  do 
niniejszego protokołu). 
 
 
 
 
Wyniki imienne: 
Za (17) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik, Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław Szczepaniak, Artur Szymczak. 
NIEOBECNI(4) 
Dorota Karpieko, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Błażej Wojtyła. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała zmieniająca uchwałę w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kaliskiego na 
lata 2022 - 2030 w nowym brzmieniu, została podjęta 17 głosami „za”. 

 
Ad. 5d) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego zmieniającej 
uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Opatówek na 
realizację zadania pn. „Przebudowa drogi Tłokinia Kościelna – Borów” (projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu). 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 

uchwały drogą elektroniczną w dniu 24 maja br. Przedmiotowy projekt uchwały 
uzyskał opinie pozytywne Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego i Komisji 
Budżetu i Gospodarki Mieniem (opinie stanowią załącznik  nr 18 i 19 do niniejszego 
protokołu). 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 

 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 17 Radnych, przy 17 głosach "za" 
podjęła uchwałę Nr XLVII/428/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 20  do 
niniejszego protokołu).  
 
Wyniki imienne: 
Za (17) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik, Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław Szczepaniak, Artur Szymczak. 
NIEOBECNI(4) 
Dorota Karpieko, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Błażej Wojtyła. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała zmieniająca uchwałę w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Opatówek na realizację 
zadania pn. „Przebudowa drogi Tłokinia Kościelna – Borów”, została podjęta 
17 głosami „za”. 

 
Ad. 5e) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
nadania Medalu „Zasłużony dla Powiatu Kaliskiego”(projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 21 do niniejszego protokołu). 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 

uchwały drogą elektroniczną w dniu 24 maja br.  Przedmiotowy projekt uchwały 
został wypracowany na posiedzeniu Komisji Organizacyjno – Statutowej i uzyskał 
opinie pozytywne (opinie stanową załączniki  nr 22 i 23 do niniejszego protokołu). 
 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poinformował cyt.: „Mamy podjęcie 
uchwały w sprawie nadania dwóm orkiestrom z terenu Powiatu Kaliskiego „Medalu 
Zasłużony dla Powiatu Kaliskiego”. Tak się składa i mamy myślę bardzo dobrą 
zasadę, którą stosujemy, że szanujemy prace społeczną mieszkańców, druhów, 
ochotników i w momentach, w których oni obchodzą swoje jubileusze, my 
wyrażamy swoje stanowisko w taki właśnie sposób, a jeżeli to są okrągłe 
jubileusze, takie jak na przykład stulecie, to tym bardziej to wyrażenie wdzięczności 
za tę już wiekową, przecież stuletnią pracę czy kilkudziesięcioletnią pracę. Jeżeli to 
jest kwestia orkiestry i ona krócej nieco działa, ale jednak działa bardzo długo, 
dużym wysiłkiem osób, które w jej skład wchodzą, te tytuły i te medale jak 
najbardziej się należą. Stąd też biorąc pod uwagę, że w tym roku dwie orkiestry 
obchodzą własne jubileusze, zostały złożone wnioski do Starostwa Powiatowego w 
Kaliszu o nadanie tym orkiestrom tego zaszczytnego tytułu”. 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Pawłowi Kalecie. 
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 Radny Paweł Kaleta w odniesieniu do przedmiotowego projektu uchwały 
powiedział cyt.: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado ze swojej strony bardzo 
serdecznie proszę o poparcie tego projektu. Przez wiele lat jako dumny 
mieszkaniec Chełmc naprawdę jestem dumny z orkiestry, która już 100 lat gra na 
różnych uroczystościach. Z tego miejsca bardzo serdecznie wszystkich Państwa 
Radnych proszę o poparcie tego wniosku”. 

 
Wobec braku zgłoszeń do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 

 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 17 Radnych, przy 17 głosach "za" 
podjęła uchwałę Nr XLVII/429/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 24  do 
niniejszego protokołu).  
 
Wyniki imienne: 
Za (17) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik, Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław Szczepaniak, Artur Szymczak. 
NIEOBECNI(4) 
Dorota Karpieko, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Błażej Wojtyła. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie nadania Medalu 
„Zasłużony dla Powiatu Kaliskiego” , została podjęta 17 głosami „za”. 
 
Ad.6. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - Sprawozdania z działalności komisji stałych Rady 
Powiatu Kaliskiego za okres od  1 stycznia 2021 roku do 31 grudnia 2021 
roku. 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowe 

sprawozdania w materiałach sesyjnych. Przedmiotowe sprawozdania zostały 
wypracowane na posiedzeniach Komisji stałych Rady Powiatu Kaliskiego i zostały 
przyjęte. 

  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

                                               
 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad przyjęciem przedmiotowych sprawozdań. 
 
Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 17 Radnych, 17 głosami "za" przyjęła 
Sprawozdania z działalności komisji stałych Rady Powiatu Kaliskiego za okres od  1 
stycznia 2021 roku do 31 grudnia 2021 roku  (sprawozdanie  stanowi załącznik nr 
25 do niniejszego protokołu).  
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Wyniki imienne: 
Za (17) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik, Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław Szczepaniak, Artur Szymczak. 
NIEOBECNI(4) 
Dorota Karpieko, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Błażej Wojtyła. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu Kaliskiego przyjęła 
Sprawozdania z działalności komisji stałych Rady Powiatu Kaliskiego za 
okres od  1 stycznia 2021 roku do 31 grudnia 2021 roku 17 głosami „za”. 
 
 Ad.7. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - Ocena stanu sanitarnego i sytuacja epidemiologiczna w 
Powiecie Kaliskim. 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotową ocenę w 

materiałach sesyjnych; przedmiotowa ocena była przedmiotem posiedzenia Komisji 
Infrastruktury i Porządku Publicznego i została przez tę Komisję przyjęta. 

  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

                                               
 Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad 
przyjęciem przedmiotowej oceny. 
 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 17 Radnych, 17 głosami "za" przyjęła 

Ocenę stanu sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej w Powiecie Kaliskim 
(ocena stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu).  

 
Wyniki imienne: 
Za (17) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik, Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław Szczepaniak, Artur Szymczak. 
NIEOBECNI(4) 
Dorota Karpieko, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Błażej Wojtyła. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Ocena stanu sanitarnego i sytuacji 
epidemiologicznej w Powiecie Kaliskim, została przyjęta 17 głosami „za”. 
 
   Następnie Przewodniczący Rady powitał przybyłego na salę obrad Jana 
Cegłę Prezesa Oddziału Stowarzyszenia Geodetów Polskich w Kaliszu i 
przedstawił jego wieloletnią działalność w Stowarzyszeniu. 
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    Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz i Wicestarosta Kaliski Zbigniew 
Słodowy w imieniu władz powiatowych podziękowali Janowi Cegle, który w latach 
1995-2022 pełnił funkcję Prezesa Oddziału Stowarzyszenia Geodetów Polskich w 
Kaliszu. Następnie wręczono pamiątkowy dyplom za wieloletnią, pełną 
zaangażowania działalność w służbie geodezji na terenie Ziemi Kaliskiej. Jan Kłysz 
nadmienił, iż Jan Cegła od lat zasiada także w Radzie Muzeum działającej przy 
Muzeum Historii Przemysłu w Opatówku. 

    Przewodniczący Rady udzielił głosu Janowi Cegle. 
 Jan Cegła podziękował za otrzymane wyróżnienie i powiedział m.in. cyt.: 
„Nie jestem mówcą, bo jestem wykonawcą technicznym w geodezji. Pan 
Przewodniczący powiedział, że to była moja praca. To nie była praca, to była 
przyjemność. Jak się robi to, co się lubi, to się nie pracuje. Właściwie w ten sposób 
można powiedzieć, ja zawsze z ludźmi musiałem być. Nie mogłem bez ludzi 
funkcjonować(…)”. 
 

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
    Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz udzielił głosu Radnej Alicji 

Skrzybalskiej. 
 Radna Alicja Skrzybalska powiedziała cyt.: „Proszę Państwa, pozwolę 
sobie tutaj z tego miejsca poruszyć taką kwestię, którą żeśmy dzisiaj poruszyli na 
Komisji. Chodzi o to, że tutaj dzisiaj jest z nami jest Pan Dyrektor naszego PCPR -u 
i nasz Pan Prawnik. Chciałabym zapytać bo pytałam na Komisji i dlatego Panowie 
tu jesteście, chciałabym zapytać Panów, na jakim etapie jest ta nasza skarga, czy 
ona jeszcze długo potrwa i czy ona ma szansę, żeby tam wszystko się jakoś 
ułożyło, ponieważ rozumiem, że dopóki wszystko się tam nie wyjaśni, to nie ruszą 
programy (...) Teraz moje interpelację, proszę Państwa wiosna wraca i wraca temat 
ścieżek rowerowych na, które mamy coraz większy apetyt, mamy ich trochę na 
terenie Powiatu, ale ja bym wnioskowała o ścieżkę, która łączy Cieszyków i 
Radliczyce aż do dworca. Byłaby to ścieżka przy nowej drodze, którą oddaliśmy 
niedawno i fajnie by było, bo wiele miejscowości miałoby takie połączenie. Ostatnio 
jadąc do Brzezin pomyślałam sobie, że tam brakuje taki odcinek ścieżki Iwanowice-
Brzeziny. Wtedy połączone były też dwie gminy. Wiem, że program ścieżek ma 
ruszyć, więc to jest tak moja propozycja. Drugą  sprawą, którą chcę poruszyć, to 
znowu apetyt rośnie w miarę jedzenia, jest spowalniacz przy szkole w Marchwaczu, 
my zwracamy się z ogromną prośbą o dwa takie spowalniacze jeszcze na terenie 
naszej gminy przy dwóch szkołach, przy szkole w Iwanowicach i przy szkole w 
Stawie.  Moja droga w odróżnieniu od ścieżki jest bardzo fajnie zrobiona 
nawierzchnia, jest super dobra i wtedy ludzie rozwijają tam bardzo dużą szybkość. 
Mamy tam przedszkole, mamy szkołę podstawową, mamy bibliotekę, ruch taki 
dzieci, szczególnie w okresie 8 rano czy 15.00 jest bardzo duży. Taki spowalniacz 
naprawdę podniósłby bezpieczeństwo i byłby tam bardzo potrzebny i trzecia moja 
interpelacja to zaczyna się od podziękowania. Dziękuję za naprawę nawierzchni 
drogi Sobiesęki Drugie, Brzeziny, bo tam były dziury i taka duża była jedna 
szczególnie i jest fajnie naprawiona. Jest moja taka sugestia, czy nie warto 
zastanowić się nad przebudową tej drogi, która na niektórych odcinkach jest za 
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wąska. Jest tam coraz większe natężenie ruchu i pięciometrowa jezdnia ułatwiłaby 
ruch. Ja wiem, że może jest to droga. Ktoś powie przez las gdzieś tam, ale jest to 
bardzo duży skrót, który naprawdę spełnia swoją rolę i bardzo fajnie by nam  tam 
służył. Dziękuję bardzo.”. 
 Przewodniczący Rady zadeklarował, iż Radna Alicja Skrzybalska na 
pisemne zapytanie i interpelacje otrzyma odpowiedź w formie pisemnej. 

 
Ad. 9. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

   Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Krzysztofowi Dziedzicowi. 
 Radny Krzysztof Dziedzic podziękował za pracę wszystkim muzealnikom i 
pracownikom Muzeum  Historii Przemysłu w Opatówku z okazji ich niedawnego 
święta oraz Janowi Cegle i Ryszardowi Pruchnikowi za pracę, wielkie oddanie i 
zasługi  w geodezji lokalnej. Następnie Radny odniósł się do ostatniej Nocy 
Muzeów w Muzeum Historii Przemysłu w Opatówku, gdy zobaczył łzy jednej 
kobiety ze zwiedzających placówkę przy fortepianie, który  podarowała do 
muzealnych zbiorów i powiedział cyt.: „To jest dowód na to, jak ważne jest 
Muzeum, jak ważne są eksponaty, jak ważne są wspomnienia, pamięć o 
przeszłości (…) Dlaczego to mówię, ponieważ czasami mając inne sprawy 
związane z drogami, z kanalizacją, ze szkołami zapominamy, iż Muzeum też jest 
warte zauważenia. Stąd to podziękowanie dla wszystkich, którzy się angażują, a 
jednocześnie wniosek chciałbym powtórzyć, który już był składany przez większości 
Radnych, aby kontynuować te prace, aby kontynuować w najbliższym czasie prace 
termomodernizacyjną tego obiektu, chociażby wymiana okien, ogrzewania jest 
konieczna.” Następnie Radny podziękował za pomoc w realizacji inwestycji 
drogowej na odcinku Tłokinia Kościelna - Tłokinia Wielka - Borów. Radny 
przypomniał, że dzięki dofinansowaniu z Polskiego Ładu udało się pozyskać 7,8 
mln zł dofinansowania, przy całej wartości inwestycji 8,66 mln zł. Wkład własny 
został podzielony między powiat i gminę Opatówek. Radny Dziedzic dodał cyt.: 
„Jednocześnie trzeba podkreślić, że jest to rekordowa historyczna inwestycja, która 
będzie służyć wszystkim naszym mieszkańcom”. Na końcu Radny powiedział cyt.: 
„Dzięki wielu osobom zainicjowane zostały wnioski o wyróżnienie, olbrzymie 
wyróżnienie, tutaj siedzące zresztą te osoby, dla orkiestry OSP Kamień i  OSP 
Chełmce” . 
 Przewodniczący Rady w odniesieniu do wypowiedzi Radnego Dziedzica 
powiedział cyt.: „Bardzo dziękuję Panu Radnemu. Oczywiście perłą Powiatu 
Kaliskiego jest Muzeum Historii Przemysłu, w tej chwili już nawet w dwóch 
odsłonach, ponieważ w sali Rycerskiej sali nr 1 Starostwa Powiatowego w Kaliszu 
jest wystawa czasowa pięcioletnia Ornatów Papieskich. W czasie Nocy Muzeów 
odwiedziło tę salę około 500 odwiedzających, więc to pokazuje potencjał również w 
tej chwil tego Muzeum i tych wystaw, które są przygotowywane przez pracowników 
Muzeum, a Dzień Muzeów, czy też Święto Majowe Muzealników jest właśnie tym, 
kiedy powinniśmy o tym mówić, dziękować (…). Jak każdy obiekt Muzeum wymaga 
opieki takiej inwestycyjnej, ponieważ wszystko nam się zużywa.W tej chwili 
prowadzimy wielką inwestycję około 5 milionową dotyczącą skrzydła zachodniego, 
gdzie budynek był już w latach 90 –tych opuszczony. Teraz zostanie przywrócony 



15 

 

do świetności. Myślę, że to jest bardzo dobre działanie, natomiast ten stary 
budynek wymaga kolejnych środków i ta termomodernizacja, o której mówiła Pani 
Dyrektor na Komisji infrastruktury, jest naszym celem, naszym obowiązkiem 
kolejnym. Ja przypomnę, że w pierwotnym projekcie, który był w 2015 roku 
wymyślony, który rozpoczął wtedy tę termomodernizację, ale koszt całości 
inwestycji był tak duży, że nie bylibyśmy w stanie połączyć siły z środkami unijnymi 
i z własnych środków w jednym zadaniu to zrealizować. Dlatego okrojono to 
zadanie po to, żeby ratować budynek skrzydła zachodniego, natomiast cały czas 
pozostaje do realizacji termomodernizacja. Mam nadzieję, że będą takie programy 
unijne, z których będziemy mogli skorzystać i które w większości pokryją nam 
środki tej termomodernizacji, a tam niestety, jeżeli chodzi o budynek zabytkowy, 
będą dość duże koszty związane  przede wszystkim z oknami, jest ich naprawdę 
bardzo dużo, a one będą musiały być stylowe. Będą musiały być odpowiednio 
przygotowane. No i cała instalacja wewnętrzna, piec jest od 2001 roku, a więc jeżeli 
dobrze pamiętam, ma kilkanaście lat jak nie dwadzieścia, więc termomodernizacja 
jest potrzebna (…)”. 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Alicji Łuczak. 
 Radna Alicja Łuczak odniosła się do ilości dróg powiatowych w 
poszczególnych Gminach cyt.: „Dla przykładu w gminie Blizanów to prawie 39 km, 
w gminie Godziesze Wielkie – 45 km, w gminie Mycielin – 35 km, w gminie Lisków 
– 24 km, w gminie Opatówek – 44 km, a w Żelazkowie 65 km! Jest to sporo 
Przytoczyłam te liczby, żeby też uświadomić i Państwu i  jej mieszkańcom jakie to 
jest wielkie wyzwanie szukać pieniędzy, pozyskiwać środki”. Następnie Radna 
złożyła oświadczenie cyt.: „W związku z licznymi pytaniami mieszkańców 
miejscowości Złotniki Małe odnośnie tragicznego stanu drogi powiatowej i wobec 
powierzenia tego zadania Gminie Żelazków, wobec powierzenia procedury 
powierzenia zadania tej Gminie w zakresie przebudowy przedmiotowej drogi, 
oświadczam, że jeśli będę miała wpływ na zarządzanie Gminą, będę kontynuować 
przyjęty model współpracy, dobrze sprawdzony model współpracy, pomiędzy 
Gminą a Powiatem, innymi słowy, będę starała się przejąć tę drogę, kontynuować, 
napisać wniosek i rozumiem, że według istniejących zasad, będę mogła liczyć na 
dofinansowanie pół na pół na pół  Dziękuję bardzo”. Następnie Radna zwróciła się 
do Jana Cegły i powiedziała cyt.: „Z całym szacunkiem podziwiam Pański dorobek i 
Pańskie osiągnięcia i cieszę się z tego wyróżnienia (…)”  
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Małgorzacie Banaś. 
 Radna Małgorzata Banaś w nawiązaniu do wypowiedzi Radnej Alicji Łuczak 
zwróciła uwagę, iż trudno jest porównywać liczbę kilometrów dróg powiatowych na 
terenie każdej gminy bez zwrócenia uwagi na powierzchnie gmin, ich specyfikę czy 
też fakt przejmowania dróg powiatowych przez gminy.  
 Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz w odniesieniu do wypowiedzi 
Radnych A. Łuczak i M. Banaś poinformował cyt.: „Muszę powiedzieć, że pracując 
tutaj w Starostwie Powiatowym przyjrzałem się zasadom i podstawie prawnej 
kwalifikowania dróg powiatowych. Trochę przypadkowy ten dzisiejszy podział na 
drogi powiatowe, gminne występuje w ogóle na terenie Polski. Tak po prostu jakoś 
przyjęto pewną zasadę, którą wtedy, kiedy powiaty powstały, wdrożono. Ale ustawa 
mówi o tym, że cechy drogi powiatowej to są takie, aby ta droga łączyła 
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miejscowości pomiędzy centrum gminy, czyli np. miejscowością Gminną Brzeziny, 
a miejscowością Gminną Godziesze.  To jest cecha drogi powiatowej. No i 
oczywiście wyższej rangi Miasta, czyli między Kaliszem a Godzieszami, to są te 
cechy. (…)Bardzo dobrą rzeczą i tutaj to jesteśmy wzorem do naśladowania w całej 
Polsce, jest tworzenie porozumień pomiędzy Gminą a Powiatem w zakresie 
realizacji inwestycji w danym roku. Patrząc na programy, które mamy do dyspozycji 
i realizacją jak największej ilości inwestycji kilometrów tych dróg, nieistotne czy to 
przez samorząd gminny, czy przez samorząd powiatowy, bo efektem tego będzie 
droga, czy ona się nazywa w papierach powiatowa czy ona się nazywa gminna, dla 
mnie jako mieszkańca nie ma żadnego znaczenia. Ważne, żeby tych dziur tak jak w 
Złotnikach Małych nie było (…)”. 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Bogusławowi 
Szczepaniakowi. 
 Radny Bogusław Szczepaniak powiedział cyt.: „Panie Przewodniczący, 
Panie Starosto, Wysoko Rado, jako ponad trzydziestoletni asystent Oddziału 
Chirurgii Ogólnej i Naczyniowej czuję się w obowiązku nawiązać do spotkania, 
które miało miejsce 11 maja w szpitalu. Plus, że w ogóle się odbyło, ale niestety dla 
mnie to jest jedyny plus z tego spotkania. Liczyłem na to, że pochylimy się nad 
problemami szpitala, które naprawdę są poważne i niektóre, jeśli nie rozwiążemy 
ich teraz są już później nie do rozwiązania. Mieliśmy do czynienia raczej ze spotem 
reklamowym, trzygodzinnym monologiem Pana Dyrektora w temacie „Tak dobrze 
jeszcze nie było”. Ja chcę parę tylko wątków z mojego podwórka, choćby z 
Oddziału Chirurgii Ogólnej Naczyniowej. W ciągu dwóch lat odeszło czterech 
asystentów, którzy pracowali w pełnym wymiarze godzin plus dyżury. W okresie 
wypowiedzenia jest sześciu do końca roku odchodzi, czyli to jest praktycznie 
równorzędne z likwidacją oddziału. Powiem szczerze, że znając szczegóły, to był 
naprawdę dobry oddział, nie mający równych w okolicy. Także szkoda, liczyłem na 
to, że spróbujemy powstrzymać to, co się teraz dzieje, czyli te niepokojące zjawisko 
odchodzenia kadry wręcz exodus, który Pan Dyrektor ujął jako plus, bo 
zaoszczędził w budżecie. Ale to są rzeczy nie do odwrócenia, bo głównym 
problemem służby zdrowia w Polsce jest brak kadry. Szczególnie w chirurgii. 
Dlaczego chirurgia była zawsze traktowana po macoszemu. Zresztą na tych 
slajdach, które Pan nam Dyrektor przekazał widać było, że chirurdzy zawsze byli 
pod kreską. Czyli poniżej średniej wynagrodzeń w szpitalu, to spowodowało, że w 
chirurgii jest  wieloletnia przerwa pokoleniowa, ponad piętnastoletnia, 
zdecydowanie większa niż w innych specjalizacjach.  Jeśli chodzi o chirurgię dzieci, 
został tylko jeden asystent. Czyli on nie jest w stanie nawet wyrostka zrobić bez 
asysty, czyli nie mamy chirurgii dziecięcej. Dzieci musimy wozić gdzie indziej. 
Pozostaje Konin i Ostrów. Urologia jest w takim stanie, że jak któryś z asystentów 
chce iść na urlop, robi się przerwę w funkcjonowaniu oddziału (…) Także ja 
zauważyłem w tym wszystkim, znając szczegóły, pewną manipulację też tymi 
danami. Przedstawiono nam dane ilości zabiegów wyjątkowo wysokie – 1079. Ja 
pamiętam zabiegi  po 2000 rocznie. To co to za wzrost. Ten oddział już praktycznie 
nie istnieje. Ja osobiście 300 zabiegów rocznie robię poza szpitalem, nie pracując 
dzień w dzień i nie dyżurując. A tu cały oddział to wychodzi koło 3 zabiegów na 
dzień. No to jest to wyraźny problem. Następnie Radny poinformował na jakiej 
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jakości sprzętach pracują lekarze w szpitalu kaliskim. Na zakończenie Radny 
zaapelował cyt.: „Mam  serdeczną prośbę, jeśli można się na tym pochylić 
cokolwiek zrobić to prosiłbym o reakcję”. 
 Przewodniczący Rady w odniesieniu do wypowiedzi Radnego Bogusława 
Szczepaniaka powiedział cyt.: „(…) Kadry są wielkim problemem tego szpitala, być 
może i inne problemy, tego nie wiem. Są tym problemem, który dotknie nas 
wszystkich jako pacjentów. Szpital jest prowadzony przez Samorząd Województwa 
Wielkopolskiego, to my nie mamy bezpośredniego wpływu, na ten samorząd i na 
kwestię zarządzania szpitalem, tym bardziej, że dotyczy to kwestii finansowych, 
które już wychodzą poza naszą jurysdykcję i nie jesteśmy w stanie. Jedną rzeczą, 
którą możemy zrobić to właśnie organizować takie spotkania, które odbyły się tutaj 
na tej sali sesyjnej na zaproszenie moje i Pana Starosty. Pan Dyrektor był u nas i 
również nasze w szpitalu możemy kontynuować dalej te spotkania i zadawać i 
łatwe i trudne pytania. Jest zaproszenie na to, żeby pokazać oddziały, które nie 
mieliśmy wtedy ze względu właśnie na te trzygodzinne informacje przekazywane 
nam już pewnie i sił i możliwości zobaczyć, więc ta możliwość istnieje dalej. Nie 
wiem czy ona cokolwiek pomoże w zakresie kadrowym. Również możemy jako 
Rada Powiatu Kaliskiego myślę, że to w kontekście organu wykonawczego bardziej 
korespondować z władzami województwa, aby ten aspekt kadrowy w szpitalu to 
również zauważali, bo taka sytuacja jest. Natomiast bezpośredniego wpływu w 
mojej ocenie na sposób zarządzania i wydatki, ale również te inwestycyjne, te 
płacowe, i te nadgodziny, i tak dalej. To tutaj na pewno nie mamy, ale bardzo 
dziękuję za ten głos, jest to zwrócenie uwagi, na ten problem”. 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Pawłowi Kalecie. 
 Radny Paweł Kaleta w nawiązaniu do spotkania Radnych z Dyrektorem 
Szpitala powiedział cyt.: „Panie Przewodniczący,  Wysoka Rado ja tylko też w kilku 
słowach o tym co odbyło się w szpitalu.  Bardzo szkoda, że większa liczba Radnych 
nie mogła wziąć udziału w tym spotkaniu, ale z drugiej strony rzeczywiście jak Pan 
Radny Szczepaniak zauważył, była to prezentacja o krainie mlekiem i miodem 
płynącej. Powiem szczerze, że po tym spotkaniu, jeżeli bym miał zostawić tylko i 
wyłącznie po wypowiedzi Pana Dyrektora to co się dzieje w naszym kaliskim 
szpitalu, no to bym powiedział, że jest tak dobrze, że jest to chyba najlepiej 
zarządzany szpital w Polsce. Dopiero po pewnym doprecyzowaniu, że tak się 
wyrażę od środka przez Pana Doktora, który przecież przez tyle lat pracował w 
szpitalu w Kaliszu. Zwrócił uwagę na pewnego rodzaju nieścisłości w tym, co mówił 
Pan Dyrektor i no na wielkie bolączki, których podczas tej prezentacji nie 
widzieliśmy. Stąd może wniosek, żeby rzeczywiście Pana Dyrektora jeszcze raz 
zaprosić. Żebyśmy my tutaj jako Radni, może bardziej tak, żeby teraz Pan Dyrektor 
wysłuchał tego, co my mamy do powiedzenia, jakie są głosy ze strony pacjentów, 
którzy są mieszkańcami zarówno miasta, jak i naszego całego Powiatu no i tak 
najkrócej rzecz ujmując opinia jakiejkolwiek spotkanej osoby na chwilę na ulicy 
jakiejkolwiek miejscowości Powiatu Kaliskiego, kiedy zapytamy się o kaliski szpital 
na pewno nie jest tak dobra, jak przedstawiał ją Pan Dyrektor. Dlatego wydaje mi 
się, że tutaj jako Radni też powinniśmy troszeczkę więcej tych pytań Panu 
Dyrektorowi zadać. Jeżeli Pan Przewodniczący Pana Dyrektora zaprosi, myślę, że 
to będzie bardzo, bardzo owocne spotkanie. Dziękuję bardzo”. 



18 

 

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Krzysztofowi Dziedzicowi. 
 Radny Krzysztof Dziedzic powiedział cyt.: „Myślę, że bezdyskusyjne jest to, 
że to powtarzamy, przed nami bardzo trudne czasy związane z kadrami. To jest 
zauważone na szczeblu ministerialnym, na szczeblu wojewódzkim, wszystkich 
planach zdrowotnych, chociażby także u nas lokalnie. Niemniej moje zdanie jest 
takie, iż warto dyskutować, bardzo dobrze, że te rozmowy były zainicjowane, ale w  
głównym celu, nie po to, żeby krytykować na zasadzie krytykanctwa lub 
zniesławiania imienia lekarzy, personelu, pracowników czy nawet dyrekcji, ale po 
to, żeby podpowiadać, jakie są trudności, problemy oraz żeby jeśli mamy taką 
możliwość, aby nawet tą małą cząstkę, małą cegiełkę dołożyć do pomocy. Zdaję 
sobie sprawę, iż w tym gronie nie jesteśmy w stanie teraz stworzyć kadry 
medycznej nowej, bo to jest proces kilkunastoletni (…) Jeśli nie będziemy dbać, 
wspierać, pomagać lekarzom, pielęgniarką, ratownikom medycznym, wszystkim 
grupom zawodowym, całym personelem medycznemu, to zostaniemy sami za 
kilkanaście lat nie będzie miał nas kto leczyć, nie wiem, gdzie będziemy jeździć na 
podstawowe zabiegi. Więc taki cel jako główny tych spotkań jest bezcenny. Musimy 
zabiegać, musimy wspierać, powinniśmy odpowiadać. Powinniśmy motywować 
mówi się jasno i w szpitalach dzisiaj nie powinno być już zwykłych działów płac, 
tylko wręcz porządne HRy, gdzie dyrekcja, kierownictwo rozmawia z pracownikami, 
przyjmuje ich zgłoszenia, psychologowie, którzy pomagają lekarzom. Dzisiaj 
personel medyczny jest przeciążony ponad własne siły. Stąd te odejścia albo z tego 
powodu, albo  z racji wieku, albo też niezrozumienia, albo braku rozmowy ze strony 
kierownictwa z tymi ludźmi. Stąd dobrze, że wspieramy, a przez lata wspieraliśmy 
obiekty, remonty, nawet drobne prace, ale budynki i sprzęt sam nie leczy, leczą 
lekarze, pielęgniarki, cały personel, cała ta otoczka, więc należ wspólnie podjąć 
wszelki wysiłek możliwy, aby wspierać personel medyczny, aby promować także 
kaliski szpital, aby zachęcać do powrotu w to miejsce do pracy. (…) Organem 
prowadzącym zgadza się tworzącym jest Województwo Wielkopolskie, ma swoją 
dyrekcję i tutaj jakby ten główny obowiązek ciąży na budowaniu i wspieraniu i 
prowadzeniu tej jednostki. Dlatego ja też dołączam się do głosu o czym mówimy w 
wielu miejscach, aby przede wszystkim skupić się na wspieraniu kadry, która 
przeszła naprawdę mozolną i ciężką pracę, także w covidzie  (…)”. 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Arturowi Szymczakowi. 
 Radny Artur Szymczak powiedział cyt.: „Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado Szanowni Państwo, ja byłem na tym spotkaniu i zgadzam się z Panem 
Bogdanem, że w zasadzie wysłuchałem, że jesteśmy w najlepszym szpitalu w 
Polsce i wszystko co tam się dzieje, to jest cudowne i tak dalej. Mamy pośrednio 
wpływ na to co się dzieje w szpitalu, mamy swoich przedstawicieli w Radzie 
Społecznej Szpitala i chciałbym usłyszeć na kolejnej sesji, jakie uwagi zgłosili nasi 
przedstawiciele na Radzie Społecznej.” 

Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz powiedział cyt.: „Dlaczego w Polsce w 
przeliczeniu na liczbę pacjentów jest tak mało lekarzy i pielęgniarek?”.  

Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Bogusławowi Szczepaniakowi. 
Radny Bogusław Szczepaniak powiedział cyt.: „Problem kadr jest w cały 

kraju, ale w naszym szpitalu jest o wiele większy. Wynika to z konfliktu dyrekcji z 
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personelem. A w tej materii można dużo zmienić, bo ten konflikt narasta. Takich 
problemów nie ma w Pleszewie czy Ostrowie, za to tam zacierają ręce” . 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Henrykowi Kurkowi. 
Radny Henryk Kurek zwrócił się z prośbą o odpowiedź na interpelację 

dotyczącą ścieżki rowerowej w Sierzchowie. 
Przewodniczący Rady w odniesieniu do pytania Radnego Henryka Kurka 

poinformował cyt.: „Zbadamy w takim razie Panie Henryku brak tej odpowiedzi. 
Zgodnie z ustawą 14 dni po złożeniu interpelacji Starosta Kaliski udziela 
odpowiedzi, sprawdzimy, bo być może nie dotarła, tak zobaczymy”. 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Dariuszowi Korczyńskiemu. 
 Radny Dariusz Korczyński poinformował, iż planowane wyjazdowe 
posiedzenie Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego do Torunia 
najprawdopodobniej odbędzie się w innym terminie, ponieważ jest problem z 
zakwaterowaniem. Radny zadeklarował, iż do końca tygodnia przekaże Radnym 
informację na temat wspomnianego wyjazdu. 
 Następnie Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz zaprosił Radnych 
Powiatu Kaliskiego  na:  
- Święto Powiatu Kaliskiego, które odbędzie się w Opatówku w dniu 19 czerwca br, 
- Sesję absolutoryjną, która odbędzie się w dniu 22 czerwca br i będzie połączona z 
dalszymi obchodami świętowania uchwalenia Konstytucji, 
- Wojewódzki Przegląd Orkiestr Dętych, który odbędzie się 26 czerwca br  w 
Liskowie. 
 

Ad. 10. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął 
XLVII Sesję Rady Powiatu Kaliskiego w dniu 25 maja 2022 roku. 
Obrady XLVII Sesji Rady Powiatu Kaliskiego zakończyły się o godz.14.11.    
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